

**持份者諮詢問卷 - 寵物食品安全指引**  
**Stakeholder Consultation Questionnaire**  
**Pet Food Safety Guidelines**

**引言 / Introduction**

漁農自然護理署正制訂《寵物食品安全指引》(下稱指引)，為本地寵物食品製造商、售賣商及寵物主人提供清晰及實用的指引，涵蓋安全生產、準確標籤及適當貯存等，以提升香港寵物食品的安全水平。本署現正收集業界持份者的意見，以進一步優化該指引。

The Agriculture, Fisheries and Conservation Department (AFCD) is developing the Pet Food Safety Guidelines (the Guidelines) to provide clear and practical guidance for local pet food manufacturers, sellers, and pet owners on safe production, accurate labelling, and proper storage, etc. with the aim of enhancing pet food safety in Hong Kong. The AFCD is now seeking views from industry stakeholders to refine and improve the Guidelines.

**關於您 / 貴機構 About You / Your Organization**

機構名稱 Name of Organization:

---

您的姓名 Your Name:

---

職位 / 角色 Role / Position:

---

## 對指引的意見 / Views on the Guidelines

(有關詳情，請參閱附件中的指引/ Please refer to the attached guidelines for details)

1. 您對指引中關於本地寵物食品製造商的部分（如場地管理、製造過程控制、衛生管理等），有何意見或建議？

What are your comments or suggestions regarding the section on safe production practices for local manufacturers (e.g. facility management, manufacturing process control, hygiene management)?

回應 / Response:

2. 您對指引中關於寵物食品售賣商的部分，有何意見或建議？

What are your comments or suggestions regarding the section for pet food sellers?

回應 / Response:

3. 您對指引中關於寵物主人的部分（如認識、挑選、購買、使用及儲存寵物食品），有何意見或建議？

What are your comments or suggestions regarding the section for pet owners (e.g. understanding, choosing, buying, using, and storing pet food)?

回應 / Response:

4. 整體而言，您認為此指引能幫助提升香港寵物食品的安全水平  
Overall, the Guidelines can help improve the pet food safety in Hong Kong
- 同意 Supportive
  - 中性 Neutral
  - 不同意 Not supportive

5. 對指引的其他意見或建議 Any other comments or suggestions on the Guidelines?

回應 / Response:

感謝您的寶貴意見。請於 **2026 年 4 月 30 日** 前透過以下其中一個方法交回已填寫的問卷：

- 電郵：[tsdiq@afcd.gov.hk](mailto:tsdiq@afcd.gov.hk)
- 郵寄地址： 漁農自然護理署  
動物業務及技術事務科  
香港九龍長沙灣道 303 號  
長沙灣政府合署五樓
- 傳真號碼：2156 0215

Thank you for your valuable feedback. Please return the completed questionnaire by **30 April 2026** using one of the following methods:

- Email: [tsdiq@afcd.gov.hk](mailto:tsdiq@afcd.gov.hk)
- Mail address: Agriculture, Fisheries and Conservation Department  
Animal Business and Technical Services Division  
5th Floor, Cheung Sha Wan Government Offices  
303 Cheung Sha Wan Road, Kowloon, Hong Kong
- Fax: 2156 0215

向本署遞交意見書即表示同意本署可以任何形式複製和刊載所接獲的意見書的全部或部分內容，以及使用、編用或研究發展所提出的任何建議，而無須向提出建議者徵求批准或作出致謝。

請注意，回應者的姓名、所屬機構名稱及所提出的意見，可能會被載於本署網站，或在本署所發表的其他文件中。如不欲公開姓名及／或所屬機構名稱，請在提出意見時註明。隨意見書提交的個人資料，只會用於與根據本諮詢文件所作諮詢直接有關的用途。該等資料可能會轉交政府其他部門／機構作同一用途。

All submissions will be received on the understanding that the AFCD may reproduce and publish them, in whole or in part, in any form and may use, adapt, or further develop any proposal without seeking permission or providing acknowledgement.

Please note that the names of respondents, their affiliation(s), and comments may be posted on the AFCD website or included in other published documents. If you prefer that your name and/ or affiliation not be disclosed, please indicate this clearly in your submission. Any personal data provided will be used solely for purposes directly related to this consultation and may be shared with other Government departments or agencies for the same purposes.